

KEWANGAN & PELABURAN

MENUJU ENDEMIK

SEKARANG MASA TERBAIK UNTUK MELABUR

Dr. Nurazilah Zainal, Che Nurul Huda Che Bahrin, Zarifah Fadilah Ramli, Hilwana Abd Karim, Nur Alia Amirnordin, Norhaniza Md Akhir & Tengku Sharifeleani Ratul Maknu Tengku Sulaiman

Wabak Coronavirus atau COVID-19 dikategorikan sebagai pandemik oleh Pertubuhan Kesihatan Dunia (WHO) pada 11 Mac 2020. Hampir dua tahun selepas kemelesetan ekonomi global dari impak COVID-19, masanya telah tiba untuk ekonomi negara kita pulih. Walaupun kes masih tinggi, kebanyakan negara luar sudah mula menuju ke fasa endemik.

Namun begitu, Malaysia masih berhati-hati memasuki fasa endemik kerana peralihan tersebut memerlukan penyesuaian dengan norma baharu bagi mengelak sebarang gelombang jangkitan baharu yang tidak terkawal pada masa hadapan.

Aktiviti pelaburan di Malaysia dijangka meneruskan momentum positif tahun ini dengan pelabur melihat prospek lebih jelas berhubung pembukaan semula ekonomi domestik dan beberapa industri yang lebih berpotensi tinggi.

Ketua Ahli Ekonomi ASEAN dan Asia Selatan Standard Chartered Bank, Edward Lee dalam kenyataannya menegaskan ekonomi Malaysia berkembang 6.2 peratus tahun ini disebabkan kawalan COVID-19 yang bertambah baik yang menjurus ke arah pembukaan semula ekonomi.

Bagi mengekalkan momentum pemulihan ekonomi ini, kerajaan Malaysia terus komited mengambil langkah proaktif seperti memperkenalkan dasar, strategi, program jangka pendek dan panjang untuk terus dilaksanakan kelak. Contohnya Pelan Induk Perindustrian (PIP) yang diperkenalkan pada 1980-an memberikan hala tuju yang jelas kepada bidang perindustrian negara terutamanya dalam sektor perusahaan mikro, kecil, dan sederhana (PMKS) serta pelaburan langsung asing (FDI).



Pada masa ini, fasa pemulihan di semua negeri membantu perkembangan ekonomi negara apabila faktor kesihatan rakyat menyokong aktiviti ekonomi secara berterusan. Tambahan pula, keyakinan pelabur-pelabur terus meningkat apabila kenyataan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) tidak lagi dilaksanakan.

Pengalaman tahun 2020 menyaksikan penutupan aktiviti ekonomi dan sekatan sempadan daerah, negeri dan negara. Namun begitu, tindakan ini tidak memberi kesan ketara dalam usaha untuk melandai keluk jangkitan COVID-19. Sebaliknya, pelaksanaan tersebut menyebabkan sektor perniagaan dan sumber mata pencarian rakyat terjejas teruk.

Malahan hal ini memberi impak di kalangan rakyat sehingga menghentikan operasi perniagaan, mengalami masalah kekangan kewangan dan masalah sakit mental seperti kemurungan. Pembukaan sektor ekonomi tidak bermaksud kerajaan mementingkan kewangan daripada nyawa rakyat, tetapi pelbagai langkah diperincikan untuk memastikan kesihatan awam dalam negara dipelihara.

Pembukaan sempadan sepenuhnya membantu merencanakan semula sektor perkhidmatan dan pelancongan negara. Menurut Ahli Ekonomi MIDF Research, Abdul Mui'zz Morhalim, pembukaan sempadan antarabangsa adalah berdasarkan keyakinan terhadap kesihatan awam dalam negara yang bertambah baik. Pemulihan ekonomi ini berada di landasan yang tepat berikutan peningkatan vaksinasi serta usaha kerajaan memberikan vaksin penggalak yang diterima lebih 50 peratus populasi dewasa sehingga ini.



Pemulihan ekonomi ini menunjukkan gambaran positif apabila wujudnya kembali peluang pekerjaan, inovasi dan idea kreatif seterusnya mengurangkan bilangan pengangguran di kalangan rakyat. Hal ini dapat mengurangkan kebergantungan pada bantuan kerajaan kerana kedudukan negara semakin runcing apabila bantuan seperti pakej ransangan ekonomi disalurkan secara berterusan kepada rakyat.

Begitupun, prosedur operasi standard (SOP) sedia ada perlu terus dilaksana dan diperkukuh bagi memastikan jangkitan COVID-19 dapat dikawal serta kebarangkalian risiko penularan dari luar negeri dapat dielakkan. Penyelidikan dari CGS-CIMB Securities Sdn Bhd mendapati pengembaraan antarabangsa memberi kesan positif kepada Malaysia Airports Holdings Bhd (MAHB).

Hal ini kerana penumpang antarabangsa membayar caj perkhidmatan lima hingga tujuh kali lebih tinggi berbanding penumpang domestik. Tambahan pula, kedatangan pelancong asing dapat meningkatkan perbelanjaan dalam negara dan pertukaran matawang berlaku dengan adanya tempat-tempat menarik untuk membeli-belah terutamanya di kawasan bebas cukai.

Melangkah ke hadapan, peningkatan dalam sektor pembuatan akan kekal disokong oleh pembukaan semula ekonomi. Begitu juga penyertaan dalam sektor elektronik yang berprestasi tinggi, pembuat sarung tangan, subkumpulan petroleum dan bahan kimia, dan adanya permintaan luar yang kukuh serta ransangan oleh pengukuhan harga komoditi.

Peningkatan ketara dalam perdagangan global, harga komoditi yang stabil, pembendungan pandemik dan keadaan bertambah baik secara beransur-ansur dalam sentimen pengguna dan perniagaan merupakan antara faktor menggalakkan pelaburan pada masa kini. Sasaran pertumbuhan juga boleh dicapai kerana langkah-langkah pembendungan dilonggarkan secara berperingkat dan aktiviti ekonomi bertambah baik.